
 

ZÁPIS 
z 28. jednání Výboru pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého 

kraje, 
konaného dne 8. 8. 2024 od 14:00 hod. 

on-line 

Přítomni: Mgr. Jan Grulich, Miroslav Vlasák, Milan Brandejs, Mgr. Jana Patková, Mgr. et Mgr. Pavlína 
Springerová, Ph.D., MVDr. Ivana Hantschová, Dott.ssa., Mgr. Alena Stillerová, Ing. Jan Čtvrtečka 
Nepřítomni: Ing. Aleš Maloch, Gabriela Suchánková, David Smetana, Zdeněk Podal, Mgr. Petr Poláček 
Omluveni: Roman Toušek, Mgr. Alexandra Jiřičková 
Hosté: Ing. Simona Vlková, Ing.  Jan Sobotka, Ing. Martin Karas, Mgr. Lucie Hučíková, Bc. Dominika 

Marešová, Ing. Petra Vaněčková, Dr. Ing. Veselý Richard, Ing. Tomáš Jurček, Ing. Bc. DiS. Miroslav 

Mejstřík 

Program jednání: 
1. Zahájení 
2. Schválení programu, schválení hostů jednání a volba ověřovatele zápisu 
3. Žádost o individuální dotaci na projektovou přípravu parkoviště Šerlich 
4. Žádost o individuální dotaci – žadatel obec Deštné v Orlických horách 

5. Žádost o individuální dotaci – žadatel město Vrchlabí 
6. Žádost o změnu projektu podpořeného dotací č. 24CRGU3-0009 – město Vrchlabí 
7. Žádosti o individuální dotace na zajištění údržby lyžařských běžeckých tras, žadatel Krkonoše – 

svazek měst a obcí, Orlické hory a Podorlicko, Kladské pomezí o.p.s. 
8. Prezentace aktuálních informací Královéhradecké centrály cestovního ruchu 
9. Různé 
10. Závěr 

 

1. Zahájení 
Předseda výboru pan Jan Grulich přivítal členy a hosty Výboru pro cestovní ruch a mezinárodní 

spolupráci a zahájil 28. zasedání.  

 
2. Schválení programu, schválení hostů jednání a volba ověřovatele zápisu 
 
schválení programu 
hlasování: 
Pro   8   
Proti   0    
Zdržel se  0 
Návrh byl přijat 
 
 
schválení ověřovatele zápisu 
hlasování: 
Pro   8 
Proti   0 
Zdržel se 0  
Návrh byl přijat. 
Ověřovatelem zápisu byl předsedou výboru navržen Milan Brandejs, který souhlasil. 



 
3. Žádost o individuální dotaci na projektovou přípravu parkoviště Šerlich 
Paní starostka Ing. Simona Vlková představila členům výboru žádost o individuální dotaci žadatele obec 
Deštné v Orlických horách na projekt s názvem Projektová příprava – Parkoviště Šerlich. Požadovaná 
dotace bude použita na spolufinancování studie EIA a projektové dokumentace, které jsou nezbytnými 
podklady pro následnou výstavbu parkoviště Šerlich. Plánované parkoviště by mělo mít parkovací 
kapacitu 250 ks parkovacích stání pro osobní automobily a 6 ks zastávek pro linkové autobusy. Součástí 
parkoviště bude také točna pro autobusy. 
Pan Ing. Tomáš Jurček popsal situaci na Šerlichu a doporučil schválit individuální dotaci. 
Pan Ing. Richard Veselý sdělil členům výboru, že CHKO nemá žádné připomínky k tomuto projektu a 
Krajská hygienická stanice stále vyhodnocuje připomínky. 
Pan Ing. Jan Čtvrtečka vystoupil s otázkou „Jaký bude celkový odhad nákladů na výstavbu 
parkoviště?“ Na otázku odpověděla paní Ing. Vlková, že zatím nemají přesný rozpočet, ale odhadla to 
cca na 15 000 000 Kč. K tomu informovala výbor, že mají schválenou nabídku na informační systém. 
 
USNESENÍ VCR 1/28/2024 

Výbor pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. Doporučuje 
Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit poskytnutí individuální dotace ve výši 500 000 Kč 

na projekt s názvem Projektová příprava – Parkoviště Šerlich. 

hlasování: 
Pro   8 
Proti   0 
Zdržel se 0  
Návrh byl přijat 
 

 

4. Žádost o individuální dotaci – žadatel obec Deštné v Orlických horách 
Paní starostka Ing. Simona Vlková představila členům výboru žádost o individuální dotaci žadatele 
obec Deštné v Orlických horách na projekt s názvem Repas sněžné rolby na úpravu běžeckých stop.  
Obec Deštné v Orlických horách má ve vlastnictví sněžnou rolbu Kassbohrer 100 na úpravu běžeckých 
tras na hřebenech orlických hor a v podhůří. Vzhledem ke stáří a opotřebení rolby (rok výroby 2014) 
je nutný kompletní repas rolby a další opravy. 
Pan Ing. Čtvrtečka vystoupil s nespokojeným názorem, že k provozu rolby je zajištuje cizí organizace a 
nevyužívá ji přímo zaměstnanec obce Deštné v Orlických horách. V reakci na to odpověděla paní Ing. 
Vlková, že obec by musela zaplatit a vyškolit několik dalších zaměstnanců na provoz rolby. 
Na dotaz, kolik stojí nová rolba odpověděl pan starosta města Vrchlabí Ing.  Jan Sobotka 8 500 000 
Kč. 
Pan Milan Brandejs vystoupil s návrhem podpořit žádost o individuální dotaci na repas sněžné rolby. 
Na závěr dotazů předseda pan Mgr. Jan Grulich sdělil výboru, že sněžná rolba je nedílnou součástí 
v úpravě běžeckých a lyžařských tras. 
 
USNESENÍ VCR 2/28/2024 

Výbor pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. Doporučuje 
Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit poskytnutí individuální dotace ve výši  

1 352 250 Kč pro obec Deštné v Orlických horách. 

 
 



hlasování: 
Pro   7 
Proti   1 
Zdržel se  0 
Návrh nebyl přijat.  

 

Z Výboru se odpojila paní Mgr. et Mgr. Pavlína Springerová, Ph.D.. Pro nižší počet členů není Výbor 

usnášeníschopný. 

 
5. Žádost o individuální dotaci – žadatel město Vrchlabí 
Starosta města Vrchlabí pan Ing.  Jan Sobotka představil členům výboru žádost o individuální dotaci na 
projekt nákupu nové rolby. Nová rolba by sloužila pro údržbu běžeckých tratí v areálu Vrchlabí 
Vejsplachy, které jsou uměle zasněžovány, dále bude využívána i pro úpravu tratí v blízkém okolí 
Vrchlabí na přírodním sněhu, v délce téměř 100 km. 
Po představení žádosti vystoupil pan Ing. Čtvrtečka s dotazem: „Kdo má ve vlastnictví sněžné rolby?“. 
V reakci na dotaz odpověděl pan Ing. Sobotka, že rolby jsou ve vlastnictví Tělovýchovné jednoty Spartak 
Vrchlabí, z.s. Pokud by tato organizace skončila prodala by rolby městu Vrchlabí 
 
Z Výboru se odpojila Paní Mgr. Alena Stillerová, ale ještě předtím hlasovala pro schválení. 
 
USNESENÍ VCR 3/28/2024 

Výbor pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. Doporučuje 
Z Výbor nebyl usnášeníschopný, většina přítomných členů doporučuje Zastupitelstvu 

Královéhradeckého kraje schválit poskytnutí dotace na individuální účel ve výši  

1 000 000 Kč pro město Vrchlabí. 

hlasování: 
Pro   7 
Proti   0 
Zdržel se  0 
Návrh nebyl přijat. Výbor nebyl usnášeníschopný. 

 

 
6. Žádosti o změnu projektu podpořeného dotací č. 24CRGU3-0009 – město Vrchlabí 
Paní Ing.  Petra Vaněčková z oddělení krajských dotací představila změnu v projektu, podpořeného 

dotací č. 24CRGU3-0009 na vybudování a pořízení doprovodné infrastruktury. Důvodem této žádosti o 

rozšíření projektu je úspora finančních prostředků, která umožnuje dovybavit zázemí pro cyklisty. 

Projekt bude v rozšířené podobě tvořit plně vybavené a bezpečné, pro turisty přívětivé odkládací i 

odpočinkové místo. 

 

 

 
USNESENÍ VCR 4/28/2024 

Výbor pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 



I. Doporučuje 
Výbor nebyl usnášeníschopný, většina přítomných členů doporučuje Zastupitelstvu 

Královéhradeckého kraje schválit změnu v projektu podpořeného dotací č. 24CRGU3-0009 – 

město Vrchlabí. 

hlasování: 
Pro   7 
Proti   0 
Zdržel se  0 
Návrh nebyl přijat. Výbor nebyl usnášeníschopný. 

 
 
7. Žádosti o individuální dotace na zajištění údržby lyžařských běžeckých tras, žadatel Krkonoše – 
svazek měst a obcí, Orlické hory a Podorlicko, Kladské pomezí o.p.s. 
Vedoucí oddělení kulturních a kreativních odvětví a cestovního ruchu pan Ing. Martin Karas představil 
členům výboru plánovanou podporu údržby lyžařských běžeckých tras. Dle průměrného počtu najetých 
motohodin v předchozích obdobích byla rozdělena částka 3 000 000 Kč – pro Krkonoše 1 680 000 Kč, 
pro Orlické hory a Podorlicko 1 040 000 Kč a pro Kladské pomezí 280 000 Kč. 
 
 
USNESENÍ VCR 5/28/2024 

Výbor pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. Doporučuje 
Výbor nebyl usnášeníschopný, většina přítomných členů doporučuje Zastupitelstvu 

Královéhradeckého kraje schválit poskytnutí dotací na individuální účel ve výši 3 000 000 Kč, 

z toho:  

- 1 680 000 Kč pro destinační společnost Krkonoše – svazek měst a obcí 
- 1 040 000 Kč pro destinační společnost Orlické hory a Podorlicko 
- 280 000 Kč pro destinační společnost Kladské pomezí, o.p.s. 

 
hlasování: 
Pro   7 
Proti   0 
Zdržel se  0   
Návrh nebyl přijat. Výbor nebyl usnášeníschopný. 

 
8. Prezentace aktuálních informací Královéhradecké centrály cestovního ruchu 
Paní Mgr. Lucie Hučíková z Královéhradecké krajské centrály cestovního ruchu předstoupila před 
Výbor a odprezentovala nové produkty a aktuální informace z centrály. V prvním bodě zmínila novou 
podobu webového portálu a zjednodušené menu. Dále představila další projekty, kterými se aktuálně 
zabývají. Jedním z nich je spolupráce s VozejkMapem a zmapování bezbariérových míst. Dalším jejich 
projektem je „Po stopách tradičních řemesel v Královéhradeckém kraji“. Cílem projektu je odklonit 
turisty a návštěvníky z přeexponovaných míst a zároveň je seznámit s řemesly a místními tradicemi, 
díky nimž si z návštěvy kraje mohou odnést nejen originální zážitek, ale v případě zapojení do 
cestovatelské soutěže, která byla spuštěna v roce 2023 také speciální řemeslný suvenýr. Kromě již 
zmíněných plánů pracuje centrála dále na projektu „Objevte skryté skvosty II“, kde se kraj zapojuje do 
pokračování česko-polského projektu. Cílem je zintenzivnit méně navštěvovaná místa v česko-
polském pohraničí, které leží blízko exponovaných lokalit. Dalšími projekty centrály jsou například: 



Hrady a zámky nás spojují II, Kompostovací toalety v Českém ráji, Svatojakubská poutní stezka a 
IRONMAN. 
Paní MVDr. Ivana Hantschová, Dott.ssa měla na závěr dotaz ohledně parkovacího místa pro cyklisty 

na Kuksu. V reakci na to odpověděla paní Mgr. Hučíková, že zatím není v tomto problému žádný 

posun, jelikož se nenašlo vhodné místo. 

 

9. Různé 

- 

10. Závěr 

Předseda výboru pan Jan Grulich poděkoval členům a hostům za účast a ukončil zasedání 21. schůze 

Výboru pro cestovní ruch a mezinárodní spolupráci Zastupitelstva Královéhradeckého kraje ve 15:34 

hodin. 

 

 

 

 

Mgr. Jan Grulich  

předseda výboru 

        

Zapsala: Mgr Veronika Vosátková 

 

 

 

 

Ověřovatel: Milan Brandejs 

 


